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3 апреля 1995 года        

Выдержки 

РОССИЙСКАЯ ФЕДЕРАЦИЯ  
ФЕДЕРАЛЬНЫЙ ЗАКОН  

О ФЕДЕРАЛЬНОЙ СЛУЖБЕ БЕЗОПАСНОСТИ 

Принят 
Государственной Думой 

22 февраля 1995 года 

[…] 

Статья 1. Федеральная служба безопасности и ее назначение 

Федеральная служба безопасности – единая централизованная система органов 
федеральной службы безопасности, осуществляющая решение в пределах своих 
полномочий задач по обеспечению безопасности Российской Федерации. 

[…] 

Статья 2. Органы федеральной службы безопасности 
К органам федеральной службы безопасности относятся: 

[…] 

управления (отделы, службы, отряды) федерального органа исполнительной власти в 
области обеспечения безопасности по пограничной службе (пограничные органы); 

[…] 

Статья 16. Сотрудники органов федеральной службы безопасности 

Органы федеральной службы безопасности комплектуются (в том числе на конкурсной 
основе) военнослужащими, федеральными государственными гражданскими служащими и 
работниками (далее также –  военнослужащие и гражданский персонал). Военнослужащие 
органов федеральной службы безопасности, проходящие службу по контракту, а также 
федеральные государственные гражданские служащие органов федеральной службы 
безопасности и работники органов федеральной службы безопасности, назначенные на 
должности военнослужащих, являются сотрудниками органов федеральной службы 
безопасности. 

[…] 
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Статья 16.1. Служба в органах федеральной службы безопасности 

[…] 

Военнослужащие органов федеральной службы безопасности проходят военную службу в 
соответствии с законодательством Российской Федерации о прохождении военной службы 
с учетом установленных настоящим Федеральным законом особенностей, обусловленных 
спецификой исполняемых ими обязанностей. 

[…] 
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3 April 1995 No. 40-FZ 

FEDERAL LAW  

OF THE RUSSIAN FEDERATION 

ON THE FEDERAL SECURITY SERVICE 

Adopted by 
State Duma on 

22 February 1995 

[…] 

Article 1. Federal Security Service and its function 

The Federal Security Service is a uniform centralised system of federal security agencies 

engaged in ensuring security of the Russian Federation within the scope of its powers. 

[…] 

Article 2. The bodies of the Federal Security Service 
The bodies of the Federal Security Service include: 
[…] 

the directorates (departments, services, detachments) of the federal executive body in charge 
for ensuring security for border service (border security bodies);  

[…] 

Article 16. Members of the federal security service bodies 

The federal security service bodies are staffed (on a competitive basis as well) with military 

personnel, federal state civil servants and employees (hereinafter also referred to as “military 

and civil personnel”). Military personnel of the federal security service bodies serving under 

contract, as well as federal state civil servants of the federal security service bodies and 

employees of the federal security service bodies appointed to positions of military personnel, 

shall be staff members of the federal security service bodies. 

[…] 
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Article 16.1. Service in the federal security service bodies 

[…] 

Military personnel of the federal security service bodies perform military service in accordance 

with the laws of the Russian Federation on military service with due regard to special aspects 

stemming from the duties they perform as established by this Federal Law. 

[…] 
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